

Pedagogical Counsellor

- Full-time
- Saint-Lambert

Description

Champlain College Saint-Lambert is currently seeking a highly qualified individual for a Full-Time PEDAGOGICAL COUNSELLOR. This role is strategically balanced with 80% of responsibilities dedicated to quality assurance and the development of academic procedures, and 20% to the deployment of new technologies and pedagogical support systems.

This position offers an exceptional opportunity to contribute to Champlain College Saint-Lambert's educational excellence, influencing both academic policies and the integration of advanced teaching tools. We are looking for a dedicated, innovative professional who is eager to make a significant impact.

Requirements:

Education

Undergraduate degree in an appropriate field of specialization such as Education, Psychology or any other related/relevant Undergraduate degree.

Asset

Master's degree in Education, Curriculum Development, Educational Technology, or a related field.

Other

Bilingual in French and English, with proficient reading and writing skills in both languages. Outstanding interpersonal, research, and writing skills. Ability to multitask effectively in a dynamic environment.

Ability to work collaboratively with faculty, staff, and external resources.

Prior teaching experience, preferably at the college or university level, with a solid understanding of educational technologies, pedagogical theories, and instructional design would be an asset.

Team player who is creative and can think outside the box.

Passionate about academic excellence and pedagogical innovation.

Demonstrated ability in problem-solving, critical thinking, and innovation in education.

Comfortable with technology used by faculty, including Moodle, Omnivox, Wooclap, Turnitin.com, SharePoint, Teams, Zoom, and Office 365.

Familiarity with both Mac and Windows operating systems is ideal.



EFFECTIVE DATE	As soon as possible
SALARY SCALE	\$50,150.00 - \$92,027.00
End of Posting Period	2024-02-21

Required Tests: Candidates will be required to submit to language tests (French and English)

Work Schedule: Monday to Friday (35 hours per week)

Champlain
COLLEGESAINTE-LAMBERT



Reporting to the Dean of Curriculum and Faculty Development, Anthony Singelis, the successful candidate will be integral in upholding academic standards and pioneering the integration of innovative teaching methodologies.

Key Responsibilities:

1. Quality Assurance and Academic Policy (80%):

- Conduct thorough quality assurance for course outlines and generic course outlines.
- Develop and refine academic procedures and policies, aligning them with the college's strategic educational objectives.
- Participate in pedagogical development activities beneficial to the college (when needed) and actively participate in professional development opportunities that can contribute to the broader educational community.
- Plan, design, and evaluate pedagogical strategies to ensure adherence to quality standards.
- Ensure the alignment of curriculum with institutional standards and educational goals.
- Assist in the implementation of new programs and course modifications.
- Participate in various college committees and working groups.
- Contribute to the preparation of reports and documentations related to pedagogical activities, ensuring compliance with, and incorporating feedback

from the recommendations of various bodies, including the Commission d'évaluation de l'enseignement collégial (CEEC).

- Represent the college at various educational forums, conferences, professional networks, organizations, and committees pertinent to academic quality and policy.

2. Technology Deployment and Pedagogical Support (20%):

- Assist in the introduction of new technologies, such as AI, to enhance teaching practices.
- Support and train faculty in the effective use of technology in teaching.
- Assist faculty in adapting to and utilizing innovative teaching spaces and technologies.
- Assist faculty in the integration of innovative pedagogical practices and technologies in the classroom.
- Advise on best practices for integrating learning technologies and educational innovation.
- Collaborate on the creation of digital educational resources.
- Serve as the college's REPTIC, representing Champlain College in the Network of ICT Respondents for the pedagogical integration of technologies in CEGEPs and colleges in Quebec.
- Participate in external boards for IT integration as needed.

In order to better serve our College community, the selected incumbent will be required to work in English. We thank all applicants for their interest, however only those selected for an interview will be contacted. Please note that a cover letter is mandatory with your application.

Attach your cover letter and CV in one document. If you are applying from a mobile device (smartphone, tablet), you will receive an acknowledgment email inviting you to attach your CV in order for your application to be considered.

To apply on this posting, visit our career section on our website at: www.champlainsaintlambert.ca

Conseillère ou conseiller pédagogique

- Temps Plein
- Saint-Lambert

Description:

Le Collège Champlain Saint-Lambert requiert les services d'une personne hautement qualifiée pour un poste de CONSEILLER PÉDAGOGIQUE à temps plein. Ce rôle est stratégiquement équilibré avec 80 % des responsabilités consacrée à l'assurance qualité et au développement de procédures académiques, et 20 % au déploiement de nouvelles technologies et de systèmes de soutien pédagogique.

Ce poste offre une opportunité exceptionnelle de contribuer à l'excellence pédagogique du Collège Champlain Saint-Lambert, en influençant tant les politiques académiques que l'intégration d'outils pédagogiques avancés. Nous recherchons un professionnel dévoué et innovant, désireux d'avoir un impact significatif.

Exigences :

Scolarité

Diplôme de premier cycle dans un domaine de spécialisation approprié tel que l'éducation, la psychologie ou tout autre diplôme de premier cycle connexe/pertinent.

Atout

Maîtrise en éducation, développement de programmes d'études, technologie éducative ou dans un domaine connexe,

Autre

Bilingue en français et en anglais, avec de bonnes compétences en lecture et en écriture dans les deux langues.

Compétences exceptionnelles en matière de relations interpersonnelles, de recherche et de rédaction.

Capacité à effectuer plusieurs tâches efficacement dans un environnement dynamique.

Capacité à travailler en collaboration avec les professeurs, le personnel et les ressources externes.

Expérience antérieure en enseignement, de préférence au niveau collégial ou universitaire, avec une bonne compréhension des technologies éducatives, des théories pédagogiques et de la conception pédagogique serait un atout.

Esprit d'équipe, créatif et capable de sortir des sentiers battus.

Passionné par l'excellence académique et l'innovation pédagogique.

Capacité démontrée en résolution de problèmes, en pensée critique et en innovation dans l'éducation.

À l'aise avec les technologies utilisées par les professeurs, notamment Moodle, Omnivox, Woodlap, Turnitin.com, SharePoint, Teams, Zoom et Office 365.

La connaissance des systèmes d'exploitation Mac et Windows est idéale.



Date prévisible d'entrée en fonction: Dès que possible

Échelle salariale: \$50,150.00 - \$92,027.00

Fin d'affichage: 2024-02-21

Tests requis : Les candidat(e)s seront appelé(e)s à passer des tests linguistiques (anglais et français)

Horaire de travail : Du lundi au vendredi (35 heures/semaine)

Champlain
COLLEGESAINTE-LAMBERT



Relevant de l'adjoint à la direction des études Enseignement, Anthony Singelis, le candidat retenu jouera un rôle essentiel dans le respect des normes académiques et sera pionnier dans l'intégration de méthodologies d'enseignement innovantes.

Responsabilités principales:

1. Assurance qualité et politique académique (80 %) :

- Effectuer une assurance qualité approfondie des plans de cours et des plans de cours génériques.
- Élaborer et affiner les procédures et politiques académiques, en les alignant avec les objectifs pédagogiques stratégiques du collège.
- Participer à des activités de développement pédagogique bénéfiques pour le collège (au besoin) et participer activement à des opportunités de développement professionnel qui peuvent contribuer à la communauté éducative au sens large.
- Planifier, concevoir et évaluer des stratégies pédagogiques pour assurer le respect des normes de qualité.
- Assurer l'alignement du programme d'études avec les normes institutionnelles et les objectifs éducatifs.
- Aider à la mise en œuvre de nouveaux programmes et de modifications de cours.
- Participer à divers comités et groupes de travail du collège.
- Contribuer à la préparation de rapports et de documentations liés aux activités pédagogiques, en veillant au respect et en intégrant les commentaires

des recommandations de divers organismes, dont la Commission d'évaluation de l'enseignement collégial (CEEC).

- Représenter le collège lors de divers forums éducatifs, conférences, réseaux professionnels, organisations et comités pertinents à la qualité et aux politiques académiques.

2. Déploiement technologique et soutien pédagogique (20 %) :

- Aider à l'introduction de nouvelles technologies, telles que l'IA, pour améliorer les pratiques d'enseignement.
- Soutenir et former les professeurs à l'utilisation efficace de la technologie dans l'enseignement.
- Aider les professeurs à s'adapter et à utiliser des espaces et des technologies d'enseignement innovants.
- Aider les professeurs à intégrer des pratiques pédagogiques et des technologies innovantes en classe.
- Conseiller sur les meilleures pratiques pour intégrer les technologies d'apprentissage et l'innovation pédagogique.
- Collaborer à la création de ressources pédagogiques numériques.
- Agir à titre de REPTIC du collège, représentant le Collège Champlain au sein du Réseau des répondants TIC pour l'intégration pédagogique des technologies dans les cégeps et collèges du Québec.
- Participer à des conseils externes pour l'intégration informatique, selon les besoins.

Afin de mieux servir notre communauté collégiale, le titulaire sélectionné devra travailler en anglais.

Nous remercions tous les candidats de leur intérêt. Toutefois, seules les personnes retenues pour une entrevue seront contactées.

Prenez note que la lettre de présentation est obligatoire. Veuillez joindre votre lettre de présentation et votre CV dans un seul document. Si vous postulez d'un appareil mobile (téléphone intelligent, tablette), vous recevrez un courriel d'accusé réception vous demandant d'aller mettre à jour votre dossier en déposant votre CV afin que votre candidature soit prise en considération.